
PROTOKÓŁ NR 24/09 
 POSIEDZENIA KOMISJI BUD śETU I FINANSÓW 

SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚWIĘTOKRZYSKIEGO 
W DNIU 29 STYCZNIA 2009 ROKU  

 
Obrady Komisji prowadził Przewodnicz ący Komisji – Wojciech Borz ęcki. 
 
W posiedzeniu uczestniczyło 5 członków Komisji oraz goście zgodnie z załączonymi 
listami obecności (załącznik nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14:00. 
 
Przewodnicz ący obrad  - dokonał otwarcia posiedzenia i stwierdził quorum na 
podstawie podpisów na liście obecności.  
 
Następnie przedstawił projekt porządku posiedzenia:  
 

1) Przyjęcie wniosku do Zarządu Województwa Świętokrzyskiego o stworzenie 
centralnej bazy projektów, których nabór prowadzi Urząd Marszałkowski 
Województwa Świętokrzyskiego  w ramach programów obsługiwanych przez 
samorząd województwa.  

2) Zaopiniowanie projektów uchwał na XXIII sesję Sejmiku w sprawach: 
a) zmian w budŜecie województwa na 2009 rok,  
b) rezygnacji z nabycia przez Samorząd Województwa Świętokrzyskiego 

udziałów od Świętokrzyskiej Agencji Rozwoju Regionu S.A w spółce „e – I” Sp. 
z o.o. w likwidacji, 

c) wyraŜenia zgody dla Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala Dziecięcego 
w Kielcach na sprzedaŜ własnościowego spółdzielczego prawa do dwóch 
lokali mieszkaniowych, 

d) wyraŜenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, na rzecz Muzeum  Wsi 
Kieleckiej w Kielcach zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność 
Województwa Świętokrzyskiego, połoŜonej      w Szwarszowicach, gmina 
Bodzechów, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 340/6  o pow. 
0,0564 ha, 

e) wyraŜenia zgody na dokonanie zamiany pomiędzy Województwem 
Świętokrzyskim a Powiatem SkarŜyskim nieruchomości połoŜonych w 
SkarŜysku Kamiennej, 

f) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 
połoŜonych na obszarze Województwa Świętokrzyskiego, 

g) ustalenia dla nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego 
„Regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia nauczycieli 
wojewódzkich  samorządowych jednostek organizacyjnych oświaty 
prowadzonych przez Samorząd Województwa Świętokrzyskiego”, 

h) utworzenia jednostki budŜetowej pod nazwą Regionalne Centrum naukowo – 
Technologiczne w Podzamczu i nadania jej statutu.  

3) Przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2009 roku.  
4) Sprawy róŜne.  

 
 Komisja jednomyślnie przyjęła ww. porządek posiedzenia   
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Przed rozpoczęciem realizacji porządku Przewodnicz ący Komisji  poruszył sprawę 
zabezpieczenia przez województwo udziału własnego na finansowanie zadań 
inwestycyjnych ze środków unijnych.  
 
Zadał pytanie Pani Skarbnik Województwa, jakiego rzędu środki i z jakich źródeł 
musi zabezpieczyć województwo świętokrzyskie na ten cel, w okresie 
programowania 2007 – 2013? 
 
Pani Maria Fidzi ńska – Dziurzy ńska – Skarbnik Województwa Świętokrzyskiego  
– poinformowała, Ŝe część udziału będzie pokrywana z nadwyŜki budŜetowej 
i wolnych środków z lat ubiegłych. Stwierdziła, Ŝe rok budŜetowy 2008 nie został 
jeszcze zbilansowany i nie jest w stanie precyzyjnie określić, jakie środki pozostaną 
w postaci nadwyŜki.  
Wolne środki pochodzą z rozliczenia kredytów i poŜyczek na prefinansowanie i są 
gromadzone od początku uruchomienia funduszy unijnych. 
Częściowe zaangaŜowanie tych środków będzie miało miejsce juŜ na najbliŜszej 
sesji w dniu 9 lutego br.   
JeŜeli Zarząd Województwa przyjmie ustalenie, Ŝe w kaŜdym roku będą finansowane 
wyłącznie projekty unijne, na kaŜdy rok będziemy potrzebować około 60 mln zł., aby 
zapewnić wkład własny. 
Dla zbilansowania kwoty 500 mln zł., województwo musiałoby zaciągnąć kredyt 
w wysokości 100 mln zł.  
 
Podkreśliła, Ŝe kalkulacje te mogą ulec zmianie na skutek pogłębiania się 
w przyszłych latach recesji gospodarczej. MoŜe się okazać, Ŝe województwo nie 
będzie mogło przeznaczać wszystkich wolnych środków na inwestycje unijne, bo 
zajdzie potrzeba finansowania realizacji innych zadań.  
Zły stan gospodarki moŜe skutkować niŜszym, od zaplanowanego, wykonaniem 
dochodów z udziałów w podatkach od osób prawnych. Powstałą w ten sposób 
róŜnicę trzeba będzie pokryć z nadwyŜki lub wolnych środków.  
  
Przewodnicz ący Komisji  – zwrócił się z wnioskiem o przedłoŜenie przedstawionych 
ustnie informacji na piśmie. Stwierdził, Ŝe  członkowie Komisji BudŜetu i Finansów 
powinni dysponować takimi danymi.  
 
Wniosek w tej sprawie do Marszałka Województwa stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 
 
 Poinformował, Ŝe na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony 
Środowiska złoŜył wniosek o rozwaŜenie dofinansowania Sandomierskiego 
Ogrodniczego Rynku Hurtowego ze środków budŜetu województwa. Rozwój tego 
podmiotu umoŜliwi zwiększenie zakresu handlu produktami rolnymi z terenu naszego 
województwa.     
Województwo powinno się zaangaŜować – w miarę posiadanych moŜliwości – 
w utworzenie składu celnego na Ukrainie, gdzie eksportuje się większość produkcji 
ogrodniczej z Sandomierza. Owoce i warzywa trafiają później do Rosji i innych 
krajów, gdzie są sprzedawane bez oznaczenia ich pochodzenia. Godzi to w interesy 
SORH.  



 
-3- 

 
 
Podkreślił, Ŝe sytuacja sandomierskich sadowników jest bardzo zła. Tegoroczne ceny 
owoców np. wiśni były bardzo niskie i nie pokryły poniesionych nakładów na środki 
ochrony roślin, nawozy i transport. 
 
Na zakończenie wypowiedzi poinformował, Ŝe Komisja Rolnictwa, Gospodarki 
Wodnej i Ochrony Środowiska wystąpiła do Marszałka Województwa z wnioskiem 
o rozpoznanie moŜliwości nawiązania współpracy w tej dziedzinie z Obwodem 
Winnickim, z którym mamy podpisane umowy wieloletnie. 
 
   

Ad. 1.  
Przewodnicz ący Komisji  – stwierdził, Ŝe w związku z duŜą  ilością programów 
pomocowych, jakie są obsługiwane przez Urząd Marszałkowski i jednostki mu 
podległe, powinna powstać centralna baza projektów, z której zainteresowane 
podmioty mogłyby czerpać wiedzę nt. terminów składania wniosków,  kryteriów ich 
oceny, rozstrzygnięcia poszczególnych konkursów i podpisanych umów. Dane 
zawarte w bazie umoŜliwiłyby równieŜ radnym przygotowywanie się do spotkań 
z wyborcami, którzy często pytają o moŜliwości uzyskania wsparcia finansowego 
w ramach RPO i innych programów. 
 
Zwrócił się do członków Komisji o poparcie tej inicjatywy. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie tego 
wniosku.  
 
Członkowie Komisji przyjęli ww. wniosek w jednomyślnym głosowaniu.  
 
Wniosek skierowany do Marszałka Województwa w tej sprawie stanowi załącznik nr 
4 do protokołu.  
  
Pismo przekazujące wnioski do Marszałka Województwa stanowi załącznik nr 5  
 

Ad. 2a) 
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budŜecie 
województwa na 2009 rok (załącznik do akt XXIII sesji Sejmiku). 
 
Pani Skarbnik Województwa  – przedstawiła ww. projekt uchwały. Poinformowała, 
Ŝe zawiera on propozycję zmian polegających na zwiększeniu planu dochodów 
i wydatków o kwotę 9.228.825,00 zł., stanowiącą środki dotacji rozwojowej dla 
Instytucji Pośredniczącej na realizację Działań w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki (środki niewygasające z upływem roku budŜetowego 2008). 
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Poinformowała ponadto, Ŝe w związku z nieuwzględnieniem kwot dotacji rozwojowej 
w budŜecie województwa na 2009 rok, Sejmik będzie kaŜdorazowo podejmował 
uchwałę w tej sprawie.  
 
Na najbliŜszą sesję Sejmiku – poza przedstawionym projektem uchwały – Zarząd 
skieruje jeszcze jeden projekt dotyczący przeznaczenia kwoty 14 mln zł. na 
inwestycje na drogach 768, 766, 758, 763 i 973, m.in. na wniosek Radnego Józefa 
Grabowskiego.  JeŜeli powstaną oszczędności przetargowe Zarząd zdecyduje 
o ewentualnym zwiększeniu zakresu tych zadań lub przeznaczeniu środków na inne 
roboty dorgowe. 
 
Zwróciła się z wnioskiem do Przewodniczącego o zorganizowanie  posiedzenia 
Komisji w dniu sesji Sejmiku, celem zaopiniowania kolejnych projektów uchwał 
w sprawie zmian w budŜecie województwa.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicz ący Komisji  poddał pod 
głosowanie przyjęcie opinii pozytywnej  do przedstawionego projektu uchwały.  
 
Komisja jednogłośnie wyraziła opinię pozytywną, która stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
  
 

Ad. 2b)  
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku w sprawie rezygnacji 
z nabycia przez Samorząd Województwa Świętokrzyskiego udziałów 
od Świętokrzyskiej Agencji Rozwoju Regionu S.A w spółce „e – I” Sp. z o.o. 
w likwidacji (załącznik do akt XXIII sesji Sejmiku). 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Jerzy Strzelec – Zast ępca Dyrektora 
Departamentu Polityki Regionalnej.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicz ący Komisji  poddał pod 
głosowanie przyjęcie opinii pozytywnej  do przedstawionego projektu uchwały.  
 
Komisja jednogłośnie wyraziła opinię pozytywną, która stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
 

Ad. 2c)   
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyraŜenia zgody 
dla Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala Dziecięcego w Kielcach na sprzedaŜ 
własnościowego spółdzielczego prawa do dwóch lokali mieszkaniowych (załącznik 
do akt XXIII sesji Sejmiku). 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Wojciech śelezik  – Zast ępca Dyrektora 
Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej.  
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Radny Marek Bogusławski – zadał pytanie, ile wynosi szacunkowa cena za 
1 m. kw. tych lokali? 
 
Dyrektor Wojciech śelezik  – poinformował, Ŝe cena ta została wstępnie określona 
na 3 tys. zł.  
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodnicz ący Komisji  poddał 
pod głosowanie przyjęcie opinii pozytywnej  do przedstawionego projektu uchwały.  
 
Komisja jednogłośnie wyraziła opinię pozytywną, która stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
 
 

Ad. 2d)   
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyraŜenia zgody na 
zbycie, w drodze darowizny, na rzecz Muzeum Wsi Kieleckiej w Kielcach 
zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, 
połoŜonej   w Szwarszowicach, gmina Bodzechów, oznaczonej w ewidencji gruntów 
jako działka Nr 340/6  o pow. 0,0564 ha (załącznik do akt XXIII sesji Sejmiku). 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Roman Dziedzic – Dyrektor Departamentu 
Mienia, Geodezji i Planowania Przestrzennego. 
 
Radny Józef Grabowski – zadał pytanie, jakie będzie przeznaczenie nieruchomości 
pod starym wiatrakiem w miejscowości Janik, który to  obiekt został przeniesiony na 
teren Muzeum Wsi Kieleckiej? 
 
Pan Jacek Kowalczyk – Dyrektor Departamentu Promocj i, Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki  – poinformował, Ŝe nieruchomość ta nie stanowi mienia 
samorządu województwa ani Muzeum Wsi Kieleckiej. Wcześniej Muzeum, chcąc 
pozyskać jakiś obiekt, dokonywało zakupu samego eksponatu (bez gruntu, na którym 
się znajdował).   
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodnicz ący Komisji  poddał 
pod głosowanie przyjęcie opinii pozytywnej  do przedstawionego projektu uchwały.  
 
Komisja jednogłośnie wyraziła opinię pozytywną, która stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
 
 

Ad. 2e)   
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyraŜenia zgody na 
dokonanie zamiany pomiędzy Województwem Świętokrzyskim a Powiatem 
SkarŜyskim nieruchomości połoŜonych w SkarŜysku Kamiennej (załącznik do akt 
XXIII sesji Sejmiku). 
 
Projekt uchwały przedstawił Dyrektor  Roman Dziedzic.   
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicz ący Komisji  poddał pod 
głosowanie przyjęcie opinii pozytywnej  do przedstawionego projektu uchwały.  
 
Komisja jednogłośnie wyraziła opinię pozytywną, która stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 
 
 

Ad. 2f)    
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia zasad 
udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, połoŜonych na obszarze 
Województwa Świętokrzyskiego (załącznik do akt XXIII sesji Sejmiku). 
 
Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Jacek Kowalczyk.  
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Józef Grabowski  – zwrócił się z pytaniem, jaki podmiot moŜe wystąpić 
o środki na renowację starego drewnianego kościółka połoŜonego w Rudzie 
Kościelnej na terenie powiatu ostrowieckiego?  
 
Radny Jerzy Sucha ński  – zapytał, z jakiego źródła będą finansowane prace 
konserwatorskie i jak będzie dokonywany wybór zadań? 
 
Pan Lech Janiszewski – Członek Zarz ądu Województwa i Komisji  – 
poinformował, Ŝe o środki moŜe wystąpić jedynie podmiot, który posiada tytuł prawny 
do danego obiektu. Odnośnie źródeł finansowania wyjaśnił, Ŝe środki te pochodzą 
z puli Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego i ich wielkość nie zwiększy się juŜ 
w ciągu roku. Wybór zadań będzie następował w drodze postępowania 
konkursowego. 
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodnicz ący Komisji  poddał 
pod głosowanie przyjęcie opinii pozytywnej  do przedstawionego projektu uchwały.  
 
Komisja jednogłośnie wyraziła opinię pozytywną, która stanowi załącznik nr 11 do 
protokołu. 
 

Ad. 2g)   
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku w sprawie ustalenia dla 
nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego „Regulaminu przyznawania 
dodatków do wynagrodzenia nauczycieli wojewódzkich  samorządowych jednostek 
organizacyjnych oświaty prowadzonych przez Samorząd Województwa 
Świętokrzyskiego” (załącznik do akt XXIII sesji Sejmiku). 
 
Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Jacek Kowalczyk.  
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicz ący Komisji  poddał pod 
głosowanie przyjęcie opinii pozytywnej  do przedstawionego projektu uchwały.  
 
Komisja jednogłośnie wyraziła opinię pozytywną, która stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 
 
 

Ad. 2h)   
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku w sprawie utworzenia 
jednostki budŜetowej pod nazwą Regionalne Centrum naukowo – Technologiczne 
w Podzamczu i nadania jej statutu (załącznik do akt XXIII sesji Sejmiku). 
 
Dyrektor Jerzy Strzelec – stwierdził, Ŝe autorem tego projektu uchwały jest Pan 
Robert Kaszuba - Pełnomocnik Zarządu Województwa  ds. utworzenia Regionalnego 
Centrum Naukowo – Technologicznego w Podzamczu i to on powinien przedstawić 
Komisji ten dokument. 
 
Przewodnicz ący Komisji  – zaproponował, aby do udziału w kolejnym posiedzeniu 
został zaproszony Pan Robert Kaszuba, celem przedstawienia uzasadnienia tego 
projektu.   
 
Zaproponował wyraŜenie pozytywnej opinii nt. ww.  projektu uchwały.  
 
Komisja jednogłośnie wyraziła opinię pozytywną, która stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu. 
 

 
Ad. 3.  
Komisja jednogłośnie przyjęła Plan pracy Komisji na I półrocze 2009 roku (załącznik 
nr 14 do protokołu) 
 
 

Ad. 4. 
W sprawach róŜnych Przewodniczący Komisji – zaapelował do członków Komisji 
o aktywny udział w pracach Komisji, a w razie ewentualnej nieobecności 
o wcześniejsze przedkładanie usprawiedliwienia  
 
Pismo w tej sprawie, skierowane do członków Komisji stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu.  

 
Innych spraw róŜnych nie zgłoszono.  
Posiedzenie zostało zakończone o godz. 15:30. 
 
          Przewodniczący obrad 
Protokół sporządziła:      
Marta Solińska –Pela 
              Wojciech Borzęcki 


